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Besvarelse af spørgsmål nr. 1190 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1190 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 1. juni 2021. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
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Spørgsmål nr. 1190 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren oplyse, hvor mange individer der på nuværende 

tidspunkt har en mentor tilknyttet fra et Infohus med henblik på 

forebyggelse af radikalisering”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet skal indledningsvis bemærke, at Rigspolitiet ikke 

er bekendt med antallet af personer, der aktuelt har tilknyttet en 

mentor med henblik på forebyggelse af radikalisering. Dette 

skyldes, at etablering af en mentorordning ikke sker i regi af po-

litiet.

Rigspolitiet kan oplyse, at politiet deltager i infohussamarbej-

det, hvor formålet er at sikre, at personer i risiko for at begå kri-

minelle handlinger med ekstremistisk motiv identificeres retti-

digt, således at der kan iværksættes forebyggende indsatser i for-

hold til de pågældende personer. 

Infohusenes primære opgave er at analysere og vurdere bekym-

ringer om radikalisering og ekstremisme, ligesom infohusene er 

et forum, hvor myndigheder kan dele viden om lokale udfor-

dringer og tendenser. 

Infohusene kan komme med anbefalinger til, hvilke indsatser 

der kan sættes i værk i forhold til en konkret radikaliseringsbe-

kymring, men infohusene er ikke et forum for myndighedsbe-

slutninger. 

Det er således den enkelte myndighed, der selvstændigt træffer 

beslutning om iværksættelse af eventuelle indsatser i henhold til 

gældende lovgivning inden for eget myndighedsområde.”
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